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What makes Tear off the Masks! so appealing and why the pieces work so well together
is that they cover a broad range of experiences associated with what it meant to be a
Soviet citizen. Certainly, it will be a boon to the field to have the book available for
courses. Tear off the Masks! is so appealingly written, full of wit and occasional humor,
that it could serve as a model of the historian's craft. What we get is a phenomenal,
nearly unparalleled depth of research combined with a transparency about research
methods that invites the reader into this particular(ly skilled) historian's laboratory.

作者介绍: 

Sheila Fitzpatrick is Bernadotte E. Schmitt Distinguished Service Professor at the
University of Chicago and coeditor of "The Journal of Modern History". Her books
include "Everyday Stalinism: Ordinary Life in Extraordinary Times; Stalin's Peasants:
Resistance and Survival in the Russian Village after Collectivization; Accusatory
Practices: Denunciation in Modern European History, 1789-1989," coedited with Robert
Gellately; and "In the Shadow of Revolution: Life Stories of Russian Women from 1917
to the Second World War" (Princeton), coedited with Yuri Slezkine.
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评论

四年前标读过的时候，写的是“半个戆第德生涯被翻译这本书毁了”，没想到四年过去
，戆第德还没读完，书也出不来，连再往后译的书也卡着……最近似乎有转机了，花一
个月仔细修订了译文，估计怎么也改了有一千处吧，希望这下真的能顺利……至于书的
内容，苏联史真是常读常新，比如现在重读，最感慨的就是里面研究denunciation的那
一章（手动微笑脸.gif）。菲姨的功力实在是了得，我感觉她老能把斯大林全集和真理
报所有篇目都背出来。

-----------------------------
講1930s起蘇聯的階級問題、身份認同，關鍵詞包括告密，揭發，庇護人，欺世盜名，
等等。作者對一手文獻的閱讀和引用已達到令人髮指的地步，可以讀到非常多的案例，
親身感受蘇聯笑話的真實力量，可說是荒誕的現實主義了。可以在大躍進時代以後的中
國找到各種對應。

-----------------------------
Fitzpatrick
在1920s-1930s时期的斯大林时代这个领域”精耕细作”超过半个世纪，可以说在苏联
研究里，she owns these two
decades。这本书一方面建立在作者本人多年的研究基础上，一方面在说理、概念上又
较自己早年作品功力见长。对于对苏联历史有一定了解的非专业读者，时间有限的话，
可以略过她早年作品，只读这一本。她的书我全部都读过了（包括几本传记类的非虚构
），她的写作非常好，我几乎当小说读。她是对我的研究启发最大的几个学者之一。
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